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Д О  Д Н Я  П РА Ц І В Н И К І В  О С В І Т И
БУД І В Е Л Ь Н О - О С В І Т Н І Й  Ф О РУ М  Д Н І П Р О П Е Т Р О В Щ И Н И : « С И Л Ь Н І РАЗ О М !»

Кожний співробіт-
ник академії сьогодні 
живе і працює з подвій-
ним навантаженням, 
кожний з нас намага-
ється виконати щоденне 
завдання якомога кра-
ще, наближаючи нашу 

майбутню Перемогу. І як сказав в.о. ректора, проректор 
з наукової роботи Владислав Данішевський, вітаючи 
Будівельно-освітній Форум Дніпропетровщини: «Силь-
ні разом!», що відбувся в залі Вченої ради ПДАБА і був 
присвячений Дню працівника освіти: «Україна переможе, 
Україна відродиться, й стане заможною і щасливою єв-
ропейською країною. І саме на будівельну галузь сьогодні 
покладається важка, відповідальна місія відродження і 
відбудови країни. І будівельники виконають поставлені 
Президентом та Урядом завдання! Дніпропетровщина – 
один з найважливіших регіонів України. Наша прифрон-
това область активно працює для фронту і для Перемоги 
над ворогом. Будівельна галузь регіону сьогодні відчуває 
підтримку і допомогу від обласної влади, бо саме разом, 
спільно сьогодні потрібно йти до нашої головної мети – 
Перемоги й Відбудови України!».

У роботі Форуму взяли участь представники орга-
нів державної влади, освітніх організацій та профспілок  
будівельної галузі, промисловості будматеріалів та ор-
ганізацій роботодавців. Присутні вшанували пам’ять  
загиблих Героїв, які віддали свої життя за свободу та неза-
лежність нашої Батьківщини.

Далі Форум почав напружену і змістовну роботу, розгля-
даючи актуальні питання по воєнному відновленню країни 
і пропозиції щодо розвитку будівельної галузі та будівель-
ної освіти в умовах сьогоднішнього часу, в умовах, які дик-
тує нам жорстока війна.

Починаючи Форум, заступник голови Дніпропетров-
ської обласної військової адміністрації Максим Беспаль-
чук у своїй доповіді зауважив: «У будівельників сьогодні 

чимало роботи. Вони 
відновлюють потро-
щені міста та села. 
Втім попереду ще ба-
гато справ. Тільки в на-
шій області ворог по-
нівечив більше 10 тис 
об’єктів. Будинки, шко-
ли, лікарні... Все це треба буде лагодити та зводити нано-
во. І тут держава потребуватиме підтримки фахівців». 

У рамках визначеної головної теми Форуму, його 
чітку, згладжену роботу під керівництвом модератора, 
професора Владислава Данішевського, можна умовно 
поділити за такими напрямами: 1) Про програми відбу-
дови України організаціями і підприємствами будівельної 
галузі Дніпропетровської області говорили: Віктор Сер-
геєв – Голова Федерації організацій роботодавців Дніпро-
петровщини, Євген Марченко – радник Голови Дніпро-
петровської обласної ради; Віктор Шинкевич – Голова 
Дніпропетровської обласної організації роботодавців бу-
дівельної галузі; Олена Сова – Голова Дніпропетровської 
обласної організації профспілки працівників будівництва і 
промисловості будівельних матеріалів України. 

2) Про підготовку кваліфікованих кадрів в закладах 
професійно-технічної освіти, коледжах, закладах ви-
щої освіти, про ситуацію на ринку праці розповіли Іван  
Куліченко – Голова наглядової ради ПДАБА, народний де-
путат України 8-го скликання, Дніпропетровський міський 
голова з 2000 по 2014 роки; Микола Кравченко – заступ-
ник начальника управління науки, вищої та професійно- 

технічної освіти департаменту освіти і науки  
Дніпропетровської облдержадміністрації; Раїса Малоі-
ваненко – заступник директора Дніпропетровського об-
ласного центру зайнятості; Олена Гришаєва – заступник 
директора Навчально-методичного центру професійно-тех-
нічної освіти в Дніпропетровській області; Костянтин  
Сухий –в.о. ректора Українського державного університету 
науки і технологій.
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НАГОРОДИ ПДАБІВЦЯМ ДО ДНЯ ПРАЦІВНИКІВ ОСВІТИ

3) Концепцію Містобудівного кодексу як засобу за-
безпечити справедливий баланс інтересів всіх учасників  
будівництва представила Марина Величко – віце-прези-
дент Будівельної палати України, директор ПП «Метало-
монтаж». 

4) Велика різнопланова робота в ПДАБА за тематикою 
відбудови та модернізацію нашої країни ведеться з пер-
ших днів повномасштабного вторгнення росії в Україну. 
Про результати цієї роботи учасникам Форуму розповіли:  
Владислав Данішевський – в.о. ректора, проректор з на-
укової роботи; Євген Юрченко – керівник Енерго-Іннова-

ційного Хабу ПДАБА; Олександр Голубченко – завідувач 
кафедри будівельних і дорожніх машин академії.

Закінчився Форум приємною подією. За досягнення в 
роботі кращим представникам академії у широкому колі 
будівельників області були урочисто вручені грамоти 
Дніпропетровської обласної ради та Федерації організа-
цій роботодавців Дніпропетровщини. Закриваючи Форум, 
в.о. ректора, професор Владислав Данішевський щиро 
подякував учасникам за плідну роботу і запевнив, що всі 
пропозиції, що були надані на Форумі, увійдуть до Резолю-
ції та будуть надіслані до органів державної влади України. 

Професійне свято День працівника освіти в академії 
відзначали цілою низкою різних заходів. Окрім будівельно- 
освітнього Форуму відбулося засідання Вченої ради, яке 
проходило під головуванням в.о. ректора, проректора з на-
укової роботи Владислава Данішевського. Розглядалися 
важливі питання академічного життя. Владислав Валентино-
вич проінформував про часткові зміни у складі Вченої ради. 

Також були заслухані звіти: ⁘ проректора з соціально- 
економічної, адміністративної і господарської роботи  
Максима Бабенка про хід виконання робіт щодо підго-
товки академії до зими; ⁘ проректорки з навчально-ви-
ховної роботи Галини Євсєєвої про внутрішню систему 
забезпечення якості освіти в академії, про затвердження 
Положення про політику гендерної рівності, про навчаль-
не навантаження кафедри підготовки іноземних громадян;  
⁘ про затвердження Положення про кафедру публічно-

го управління та права доповіла в. о. зав. кафедри Олена  
Кахович.

Членами Вченої ради таємним голосуванням на виборні 
посади обрані: Олена Кахович – доцентка, к.держ.упр. на 
посаду завідувача кафедри публічного управління та права; 
Євгенія Морозова – к.е.н., доцентка на посаду завідувача 
кафедри девелопменту нерухомості, фінансів, обліку та мар-
кетингу; Анжела Черчата – к.е.н., доцентка на посаду зав. 
кафедри економіки, менеджменту та підприємництва.

Вчена рада також розглянула питання зарахування здо-
бувачів освіти до докторантури, переведення аспірантів 
та докторантів на наступний рік навчання, надання окре-
мим науково-педагогічним співробітникам академії права  
наукового керівництва роботою аспірантів, рекомендації до 
друку статей у науковому та інформаційному журналі «Ме-
талознавство та термічна обробка металів» № 3, 2023.

ВЧЕНА РАДА ПРАЦЮЄ

Напередодні Дня освітян співробітники академії  
приймали вітання від керівництва та профспілкового комі-
тету академії, численних обласних організацій будівельної 
галузі. Святковими відзнаками були відмічені 78 співро-
бітників академії, ще понад 50 співробітників відзна-
чені матеріальними заохоченнями від профспілкового 
комітету. 

Також до професійного свята освітян студенти акаде-
мії подарували викладачам і своїм колегам-студентам два 
концерти, які відбулися в залі Вченої ради та в актовій 
залі на урочистих зборах колективу. На концертах звучали 
яскрава музика, вірші сучасних авторів. Програми концер-
тів підготувала художній керівник Студентського клубу 
Лариса Котова. 

До життєстверджуючих подій, що 
демонструють нашу силу і сміливість, 
цілком приєднується фестиваль гу-
мору «Кубок ректора УДУНТ». Він 
відбувся в залі Студентського клубу 
ПДАБА і зібрав численні команди 4-х 
вишів. Розпочалося дійство змаган-
ням команд КВК на сцені клубу із за-
гального вітання всіх учасників і пісні 
«Червона калина», яку виконував лей-
тенант Юрій Піддубний. 

1,5 години веселих змагань пе-
ретворилися, як завірив ведучий, на 
справжній драйв, подарували всім до-
брий настрій і стали особливою поді-
єю у житті студентства. Всі команди 
були дійсно веселими, кмітливими 
та винахідливими. Безліч гумору, ак-
торської майстерності, талановитих 
знахідок всіх учасників зачарували 

журі та глядачів у залі. 
У фіналі змагання свої-
ми враженнями поділи-
лися: проректор з науко-
вої роботи Владислав  
Данішевський: «Я отри-

мав особисто величезне задоволення 
від концерту. Дякую організаторам, 
шановним членам журі, але, насам-
перед, нашому студентству. Тому я 

вважаю, що такі заходи 
повинні продовжуватися. 
Ми повинні спілкуватися, 
разом зустрічатися. Нам 
всім наснаги, вдачі!». В.о. 
ректора УДУНТ Костян-
тин Сухий: «Ми це зробили! Слава 
Україні! Є одна команда, яка не брала 
участі в конкурсі, але вона перемог-
ла – це команда викладачів, деканів, 
проректорів, ректорів. Дякую вам, 
студентство. Сьогодні ми поряд з 
гранню освіти, науки відкрили для вас 
грань студентства. Ми зробимо все, 
щоб ваше майбутнє було світлим, а 
Україна завдяки вам буде вільною і не-
залежною».

Надихала і організовувала сту-
дентів ПДАБА директор клубу Юлія 
Ойна. 

КУБОК РЕКТОРА УДУНТ – ФЕСТИВАЛЬ СМІХУ

7 команд у ПДАБА продемонстрували свої 
таланти, як-то кажуть, на повну
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Будівельний факультет. 
Марія Гребенець – пред-
ставниця факультету, першою 
завітала до редакції газети. 
І, відповідаючи на запитання 
кореспондента, одразу повідо-
мила, що завжди мріяла щось 
створювати. Хоча в родині 
ніхто не був будівельником. 
А Марія чітко знала: «Хочу 
будувати». І тому після закін-
чення середньої школи № 33 
одразу попрямувала до акаде-
мії будівництва та архітектури. 
І сьогодні вона впевнена, що 
зробила правильно, саме тут її 
місце. Як вона каже: «Мені по-
добається все: і аудиторії, і надзвичайний пандус, і навіть 
коридори, а головне цікаве спілкування з викладачами та 
студентами. А як було весело під час пікніка на ж/м Топо-
ля, що для нас організувала Студентська рада». 

Спочатку Марія завітала до редакції одна, за рекоменда-
цією декана факультету, професорки Тетяни Нікіфорової. 

А вдруге – вже зі своїми коле-
гами-першокурсниками, яких 
запросила асистент кафедри 
ЗБіКК Анастасія Мислиць-
ка. Вони всі були в доброму 
настрої, дружно говорили, що 
навчання в академії їм подоба-
ється. Такими веселими і друж-
німи вони виглядають і на фото 
після нашого спілкування.

Більш докладно про своє сту-
дентське життя розповів Антон 
Станішевський. Він приїхав 
до Дніпра з Донецької області. 
Обрав професію будівельника 
свідомо. Навчається сьогодні з 
бажанням і натхненням. І каже: 

«У нас дуже хороша група, ми цікаво спілкуємось на різні 
теми. А ще я брав участь у команді КВК ПДАБА. Ми зав-
зято змагалися з командами інших вишів під гаслом «Смі-
ємось, отже перемагаємо!». Далі Антон продовжив: «Мої 
найближчі плани – якомога краще здати зимову сесію і 
продовжити своє цікаве студентське життя надалі».

П Е Р Ш О К У Р С Н И К И   П Д А Б А   В Ж Е   Н А   Ч А С І

Бесіди проходили впродовж кількох днів і місця зустрі-
чі були різними. Це і аудиторії, і деканати, і редакція га-
зети. Уважно і зацікавлено слухали наші першокурсники 
запитання: «Чому саме обрали академію? Чим зацікавила 
майбутня професія? Ваші враження від перших кроків 
студентського життя?». А потім щиро, доброзичливо та 
вдумливо відповідали. 

Архітектурний факультет. Образотворче мисте-
цтво, декоративне мистецтво, реставрація. Наші зу-
стрічі з першокурсниками 
відбувалися на заняттях 
з предметів Креслення та 
нарисна геометрія, які про-
водила заступниця декана, 
доцентка Тетяна Ярова.

Першою на питання від-
повідала Варвара Малахо-
ва, староста групи ОМ-23. 
Її своєрідність та оригіналь-
ність помічається з першо-
го погляду. Від незвичайної краси  
сережок, впевненості поведінки під час спілкування 
до цікавих спостережень за життям академії. Атмос-
феру, що панує у виші, Варвара охарактеризувала як 
«метушна», що означає «сповнена багатьма щоден-
ними в процесі навчання змінами». На її думку всі 
зміни несуть позитивний заряд. Надихнули Варвару і кон-
цертні номери на Посвяті в студенти. «Але трамвай, – каже 
з усмішкою, – хотілось його прибрати». Майбутню про-
фесію «Образотворче мистецтво» Варвара обрала свідомо 
і з любов’ю. Закінчила художню школу №1 у Дніпрі і без 
вагань вступила до ПДАБА.

А от її одногрупник Андрій Голуб не одразу зрозумів 
своє покликання. Спочатку вчився на проектувальника в 
Київському інституті. Але після двох років навчання зро-
зумів, що художня творчість гріє душу. Живопис, акварель 
його надихають сьогодні, тому і поступив до ПДАБА. 
Вчиться із задоволенням, а ще мріє досконально вивчити 
англійську мову та приєднатися до міжнародного проекту.

Всі присутні на нашій бесіді студенти групи дружно по-
діляють любов Варвари та Андрія до художньої творчості. 

Група дизайнерів ДС-23. Єлизавету Ніщенко та 
Олену Степанову так само, як і всіх студентів їхньої 
групи, до академії привела любов до творчості, до 
краси навколишнього світу і намагання передати її у 
своїх роботах. І Єлизавета, і Олена закінчили художні 
школи. Одна в Дніпрі, а друга – у Кам’янському. По-
тім, не вагаючись, обрали ПДАБА. Навчалися на під-

готовчих курсах в академії. 
Після чого успішно пройшли 
творчий конкурс і стали сту-
дентками. Єлизаветі з перших 
кроків, а саме зі свята Посвя-
ти у студенти, сподобалась ат-
мосфера, що царює на кожній 
лекції чи практичному занятті. 
Щодня Єлизавета отримує ба-
гато нового та несподіваного.

Олена підтримує Єлизаве-
ту у захопленні умовами їхнього навчання. Вона відмічає, 
що студенти мають досить велике щоденне навантаження, 
але «його не тільки багато, а ще воно дуже цікаве та різно-
планове». Окрім того дівчата постійно відчувають допо-
могу і щире спілкування зі своїми одногрупниками.

«Як живеш, першокурснику?». З таким питанням наприкінці другого місяця навчання кореспонден-
ти «Мб» звернулися до студентів перших курсів п’яти факультетів.

До деканату Цивільної інженерії та екології на зустріч 
з кореспондентами газети «Мб» прийшли Валерія Петрен-
ко та Павло Левчун – група ВВ-23, спеціальність «Будів-
ництво і цивільна інженерія». 

Свою розповідь Валерія почала з того, що вона свідо-
мо і без сумнівів після закінчення середньої школи №7 у 
Дніпрі обрала для навчання ПДАБА. Вона знала від своєї 
сестри, яка закінчила наш виш і сьогодні успішно працює 

у «Водоканалі», що вчитися, а потім і працювати буде ціка-
во. Сьогодні Валерія успішно з ентузіазмом і натхненням 
пізнає численні секрети своєї майбутньої професії за ос-
вітньою програмою «Водопостачання та водовідведення». 
Валерія – активна, цілеспрямована. Одногрупники обрали 
її старостою. І як вона каже: «В академії мені подобаються 
і викладачі, і студенти, і різні заходи дозвілля (пікнік, По-
свята у студенти)». А почалася ця любов ще до вступу, 

Зліва направо: Платон Чуб (гр. ПЦБ-23-4), Марія  
Гребенець (ПЦБ-23-4), Антон Станішевський (гр. ПЦБ-

23-1), Альбіна Чорна, Артур Кенчев (гр. ПЦБ-23-2), 
Ростислав Лонський (гр. ПЦБ-23-1)

Варвара та Андрій

Олена та Єлизавета
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Свою мрію не можливо подарувати, а 
от надихнути мріяти можна. Тому в 
ювілейній рубриці ми розмістили вірш 
Валентини Андріївни і сподіваємось, 
що кожен з наших ювілярів обов’язково 
знайде свою мрію. Керівництво вишу, 
профком, студрада, редакція газети 
«Мб» бажають нашим ювілярам 
здоров’я міцного, витримки та 
терпіння безмежних і чудової мрії!

В І Т А Є М О  Н А Ш И Х  Ю В І Л Я Р І В !

Ольга Славінська
Доцентка 
кафедри 

Дизайну та 
реконструкції 

архітектурного 
середовища

Сергій Горлач
Кандидат 

технічних наук, 
доцент кафедри 

Інженерної 
геології і 

геотехніки

Лілія Дружиніна
Доцентка 
кафедри 

Іноземних 
мов

М Р І Я  П О В И Н Н А  Б У Т И  У  К О Ж Н О Г О

коли Валерія прийшла на День 
відкритих дверей факультету 
ЦІтаЕ і почула змістовну роз-
повідь про можливості майбут-
ньої професії декана, доцен-
та Анатолія Петренка, тоді 
ще не знаючи, що він буде її  
деканом. 

Саме з Дня відкритих дверей 
факультету почав своє знайом-
ство з ПДАБА і Павло Левчун. 
Але до цього він збирався от-
римати іншу професію і тому 
після закінчення 9 класу серед-
ньої школи пішов навчатися у  

Дніпровський фаховий коледж ракетно-космічного маши-
нобудування. Але майбутня професія не дуже зацікавила 
Павла. А тут його батько, який працював на будівництві, за-
просив взяти участь у цій роботі. Спочатку Павло працював 
різноробочим на будівництві, знайомився з багатьма інши-
ми працівниками будівництва, серед яких були випускники 
будівельної академії. Саме у цій роботі і спілкуванні з бу-
дівельниками Павло зрозумів своє призначення. Навчався 
майбутній професії кожного дня. За допомогою колег почав 
розуміти будівельні проекти і тому вже ніяких сумнівів у 
Павла не було – прийшов навчатися в академію, вже точно 
знаючи напрям своєї професійної діяльності – теплогазопо-
стачання, вентиляція і кондиціювання. Павло також поді-
ляє з Валерією радість пізнання кожного дня секретів своєї 
майбутньої справи.

Сьогодні ми розповіли про першокурсників факультетів Цивільної інженерії та екології, Архітектурного та 
Будівельного. У наступному номері «Мб» (листопад) будуть опубліковані ексклюзивні інтерв’ю зі студентами фа-
культетів Механічної інженерії та інформаційних технологій, Економічного та з ученицею Ліцею цифрових тех-
нологій та дизайну.                            Матеріал підготували Тетяна Шпаковська і Лілія Ямніч 

У неспокійній, вразливій і чут-
ливій душі Валентини Бабенко – 
високопрофесійної викладачки, 
заступниці декана Економічного 
факультету, неодмінної учасниці 
майже всіх громадських заходів 
ніколи не згасає вогник творчості. 
Він надихнув нашу чудову поетесу 
25 вересня у Всесвітній день мрії 
поділитися з нами своєю мрією.

Були у нас колись чудові мрії
І мирне та захищене життя,
Ми про величні мріяли події
І про найкращі в світі почуття.
Ті мрії були райдужні, казкові,
Як спалахи квітучої весни,
«Рожеві» та «блакитні» - кольорові,

Чарівні, мов дитячі мирні сни!
Ми з ними були горді і крилаті,
Бо мрія - то новий життєвий зліт.
Так добре було нам у рідній хаті
Плекати наших мрій-думок політ!
Та враз пропали мрії кольорові
відколи почалася ця війна.
І плани на життя довгострокові,
Умить усі їх знищила вона.
Повідлітали, зникли, чи «пожовкли»,
Лише одна живе, мов сильний птах.
В серцях пульсує мрія синьо-жовта
Як рідний, український, гордий стяг!
Разом допомагаймо їй здійснитись
Й звитягами закінчиться війна!
І мирні мрії зможуть відновитись,
«Блакитні» і «рожеві», мов весна.


